
 

Bestyrelsesmøde 11. marts 2024 i Kolding, referat 
 
Tilstede: Fra administrationen: 
Jakob Blicher Ravnsbo (JBR) Morten Schram Rodtwitt 
Jørgen Mertz (JMZ) Anne Silfwander 
Tina Callesen (TIC)  
Helle Juul (HEJ) Gæster: (pkt. 0) 
Thomas Vogt Hansen (TVH) Anne-Mette Binder (Teams) 
Henrik Jørgensen (HJØ) Annette Mosegaard (Teams) 
Bo Gejl (BG) Jørgen Kold 
Ditte Bach Sørensen (DBS) Frederik Nielsen (Teams) 
 Mette Uldahl 
 

 Emne Orientering/ 
drøftelse/ 
godkendelse 

Referat 

0. Drøftelse af DRF’s fælles bestemmelser på baggrund af 
henvendelse fra en gruppe eliteryttere  

Drøftelse Bestyrelsen har modtaget en henvendelse fra en gruppe ryttere med en bekymring omkring FB §23. 
Bestyrelsen drøftede henvendelsen og udtrykte forståelse for rytternes situation. Ordlyden i fælles 
bestemmelserne fastholdes og der søges dialog med ridesportens relevante samarbejdspartnere med henblik 
på fremtidig forvaltning af området. 

1. Referat fra seneste bestyrelsesmøde til underskrift 
 

 Referatet fra bestyrelsesmødet 29. januar blev underskrevet 

2. Administrationens orienteringer til bestyrelsen 
• HKH Prinsesse Benediktes 80-års fødselsdag 
• Mange henvendelser vedr. tvister i klubberne 
• Opfølgning på møde med Kustos vedr. 

berideruddannelsen 
• Nordisk workshop i Gøteborg vedr. hestevelfærd 
• Mødet med Det Dyreetiske Råd 4. marts 2024 (Forum 

for Hestevelfærd) 

Orientering Administrationen orienterede bestyrelsen om følgende: 
- Status på økonomi 

Årsrapporten for 2023 er revideret og sendt til bestyrelsens underskrift. Resultat for året lander på tkr. 614 
mod et budget på tkr. 613 – tilfredsstillende. 

- HKH Prinsesse Benediktes 80 års fødselsdag 
Bestyrelsen drøftede hvorledes forbundet markerer/deltager i protektorens runde fødselsdag.  

- Mange tvister i klubberne 
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• Opfølgning på Scandinavian Jumping Tour 
• Status på disciplinære sager 
• Samarbejde om udarbejdelse af guidelines for korrekt 

brug af udstyr 

Administrationen har i årets første par måneder modtager mange henvendelser fra klubber og klubbers 
medlemmer om tvister i klubberne. Administrationen yder rådgivning, men i forbindelse med konkrete sager 
varetager DRF altid klubbens interesse.  

- Møde med Kustos vedr. berideruddannelsen 
Kustos har tilkendegivet at de er interesserede i at overtage drift og administration af berideruddannelsen pr. 
1. august, og administrationen fortsætter samarbejdet med Kustos med henblik på en smidig overtagelse. 

- Nordisk Workshop 
DRF deltog i nordisk workshop i Gøteborg omkring hestevelfærd og social license to operate.   

- Mødet med Dyreetisk Råd 
Forum for hestevelfærd mødtes med Dyreetisk Råd, som opfølgning på forummets svar til rådet. Fra Forum 
for hestevelfærd deltog i alt 16 repræsentanter fra alle organisationer, hvoraf Jørgen Kold fra SEGES gav en 
indledende intro til forummet og arbejdet med svaret til rådet. Herefter gav Mette Uldahl, på vegne af DRF, et 
oplæg omkring uddannelse af heste, brug af udstyr samt arbejdet med adfærds- og konfliktmarkører. 
Efterfølgende gav Ginnie Hørning fra dyrlægeforeningen et oplæg omkring hestens holdbarhed, alder, 
ibrugtagningstidspunkt samt skadesregistrering, Julie Fjeldborg holdt et kort oplæg om bedømmelse af heste i 
konkurrencer og Uwe Bredahl fra Dansk Hestevæddeløb afsluttede med et indlæg omkring branchens anti-
dopingarbejde.  

- Opfølgning på Scandinavian Jumping Tour 
Bestyrelsen samlede op på baggrunden for at tildele Scandinavian Jumping Tour en dispensation fra fælles 
bestemmelser, og slog fast at tilmeldinger uden om Go! I fremtiden skal have økonomiske konsekvenser for 
stævnearrangøren. Tilmeldinger uden om Go! Lægger et unødigt stort pres på et stævnes tidsplan og ikke 
mindst på de officials der medvirker til at få stævnet til at fungere – det er ikke acceptabelt.   

- Status på disciplinære sager 
Administrationen gav en kort opdatering på disciplinære sager efter Advodans overtagelse af den 
administrative bistand til udvalget.   

- Guidelines for korrekt brug af udstyr 
DRF har indledt et samarbejde med Den Danske Dyrlægeforening og Hestens Værn om udvikling af 
guidelines til ryttere for korrekt brug af udstyr. DRIF inviteres også med i arbejdet.   

 
3. Nyt fra næstformanden – herunder nyt fra distrikterne 

• Opsamling fra seneste møde i 
stævnestrukturarbejdsgruppen 

Orientering/ 
beslutning 

Næstformanden orienterede om arbejdet i stævnestrukturarbejdsgruppen, og om de overvejelser og drøftelser 
der pt. pågår omkring C- og B-stævner. Under orienteringen blev der spurgt ind til en evt. slutdato for arbejdet. 
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• Status på World Cup-selskabet 
• Afklaring af beslutning om indførsel af honorar til 

DRF’s formand 

Bestyrelsen godkendte salg af ejerandel i World-Cup selskabet 
 
Herudover drøftede bestyrelsen indførsel af honorar til DRF’s formand. Jf. funktions- og stillingsbeskrivelsen, 
som er offentliggjort på rideforbund.dk, stilles der store krav til DRF’s formands erfaring, kompetencer og ikke 
mindst engagement. Herudover ønsker bestyrelsen dels at professionalisere rammerne omkring 
bestyrelsesformandens arbejde, samt følge Danmarks Idrætsforbunds anbefalinger om indførsel af honorar til et 
specialforbunds formand. Bestyrelsen besluttede at indføre et honorar på. kr. 200.000 om året til DRF’s 
formand.  

4.  Input fra bestyrelsesmedlemmerne 
• (TIC) Evaluering af forbundets håndtering af hele 

situationen omkring ’hestevelfærden’. 
• (HJØ) Drøftelse af procedure for vedtagelse af 

reglementsændringer. Er forslag til 
reglementsændringer drøftet med alle relevante 
parter? Dette er forudsætning for at Bestyrelsen kan 
træffe beslutninger på et retvisende grundlag. Jeg har 
oplevet, at forslag til reglementsændringer ikke er 
drøftet tilstrækkeligt, inden de fremsættes til 
vedtagelse. 
 

Drøftelse Bestyrelsen drøftede kort de to indkomne input, og tager emnerne op igen på et senere bestyrelsesmøde. 

 
5. 
 

Repræsentantskabsmøde 2024 
• Tilrettet program 
• Planlægning af praktik 
• Henvendelse fra DR 
• Evt. bemærkninger fra dirigenten 
• Bestyrelsens beretning (offentliggørelse 26. marts) 
• Evt. forslag til modtagere af ærestegn og udnævnelse 

af æresmedlemmer 
• Årsrapport 2023 og statusprotokollat 

 

Drøftelse / 
beslutning 

Bestyrelsen gennemgik dagens program, de forskellige praktiske forhold og henvendelsen fra DR. DR er 
naturligvis velkomne til at være til stede i forbindelse med rep. mødet, men fra kl. 13.15 til rep. mødets afslutning 
betragtes mødet som et lukket møde, hvor medierne ikke har adgang. 
 
Bestyrelsen drøftede udkastet til beretningen, og havde et par enkelte spørgsmål til årsrapporten.  

6. Indstilling til årets klub 2023 Beslutning Bestyrelsen drøftede administrationens indstilling til årets klub og traf beslutning herom. 
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7. Indstilling til årets official 2023 Beslutning Bestyrelsen drøftede administrationens indstilling til årets official og traf beslutning herom. 

8. Spørgsmål og kommentarer til månedsrapporterne  Bestyrelsen havde ingen spørgsmål eller kommentarer til månedsrapporten for februar. 

9. Status på strategiske indsatsområder  Punktet blev af tidsmæssige årsager udskudt til et senere møde 

10. Indstilling til godkendelse 
• Godkendelse af nye udvalgsmedlemmer 

Beslutning I samarbejde med den respektive udvalgsformand, havde administrationen udarbejdet indstilling af medlemmer 
til følgende udvalg: 

- Dressurudvalget 
- Springudvalget 
- Multiudvalget 
- Paraudvalget 
- Distanceudvalget 
- Disciplinærudvalget 

Bestyrelsen godkendte udvalgsformandens og administrationens indstillinger. 
11. Eventuelt 

 
  

 


